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Kolding Folkeblad   ( 1882-1989 ) 

Tirsdag den 7. December 1920 
 

Skal Vejen Mejeri  

ombygges ? 

 

 
     Som meddelt behandlede man ved 

Mejerigeneralforsamlingen i Vejen 

Mandag Eftermiddag Spørgsmaalet 

om Ombygning af Mejeriet eller 

Opførelse af et nyt og helt tidssva-

rende Mejeri. 

     Formanden, J. Boesen, Askov, 

indledede og udtalte bl. a., at 

Spørgsmaalet er optaget paa Dags- 

ordenen, da der indenfor Bestyrelsen 

er Enighed om det nødvendige i Om- 

bygning, hvis man i større Udstræk- 

ning skal optage Osteriet. Desuden 

er Forholdet det, at det gamle Meje- 

ri i høj Grad trænger til Udbed- 

ring. 
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     Skummetmælken er for dyr til 

Anvendelse i Besætningen, da Regn- 

skabet viser, at den betales godt i 

Osteproduktionen. 

     Arkitekt Jespersen, Fredericia, har 

projekteret en Ombygning, men den- 

ne vil koste ca. 183.000 Kr. Det se- 

nere indtrufne Prisfald betinger dog 

en Nedsættelse paa ca. 15 pCt. 

     Efter at vi imidlertid har set det 

nyopførte Ødis Mejeri til omkring 

280.000 Kr. har Bestyrelsen været 

enige om, at det vilde være det for- 

delagtigste, da det nuværende Mejeri 

med den gode Beliggenhed paa Ho- 

vedgaden er af stor Værdi. 

     Kan vi naa til en Sum af ca. 

200.000 Kr. for et helt nyt Mejeri, 

vil en Beregning af, hvad der ind- 

vindes ved en Osteproduktion vise et 

gunstigt Resultat og hertil kommer 

Fordelen ved at staa med et fuldt 

moderne Mejeri. 

     Ca. 5000 Pd. Mælk vil kunne 

anvendes til Osten. 

     Formanden troede, at man burde 

tænke over Sagen. Noget skal der 

gøres. 

     M. Fink, Drostrup, udtalte sig 

om Nødvendigheden af at bygge og 

anbefalede, at man her som andre 

Steder stilede efter at følge med Ti- 

den, saa den størst mulige Pris kan 

opnaas. Undgaa at bygge kan vi 

ikke. Der kan højst være Tale om 

en Udsættelse. 
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     R. Pedersen, Dalhus: Naar 

det hele gaar saa godt, som Regn- 

skabet udviser, saa overrasker det no- 

get, at saa store Planer fremsættes 

i en dyr Periode. 

     Formanden: Det er nød- 

vendigt og dermed fuldt forsvar- 

kigt at beskæftige sig med Sagen. 

     R. Nielsen, Refsing, Lade- 

foged, Østermarken, og Carl 

Bondesen, Østerbygaard, frem- 

satte Spørgsmaal, som Forman- 

den besvarede. Bl. a. oplyste han, 

at man tænkte sig samtidig med 

eventuel Nyopførelse at begynde en 

ny Periode. 

     Anton Kristensen, Peders- 

minde: Skal vi bygge, skal vi gaa 

til Opførelse af et nyt Mejeri, da 

vi har faaet nok af Udvidelser. 

Spørgsmaalet er jo imidlertid, om 

det vil være klogt at tage fat nu, 

da Prisfaldet staar for. Her i Vejen 

har vi ved Kloakanlæget faaet For- 

staaelse af, hvad det koster at gribe 

til uanset Forholdene. Det ene 

Hundredtusinde ruller efter det 

andet. Det vil være rettest at se 

Tiden lidt an. 

     Madsen, Baungaard: Land- 

 bruget gaar sikkert gode Tider i  

Møde, i hvert Fald for en Aar- 

række. Ved Tanken om Opførelse af 

et nyt Mejeri maa man ikke overse 

den store Værdi, der for Tiden lig- 

ger i det nuværende Mejeri, - en 

Værdi, der maaske kan gaa tabt ved 

at vente. 

     Mejeribestyrer Holm: Det er 

urentabelt at fortsætte mned det 

gamle Mejeri. 
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     Anton Kristensen: Ved 

Salg ligger Værdien af det gamle 

Mejeri særlig i Byggegrunden, og 

den taber ikke sin Værdi paa den 

Plads. 

     Endnu talte Carl Nielsen, 

Gamst, Carl Bundgaard, Ord- 

styreren m. fl., og Resultatet 

blev, som meddelt, at saavel Besty-

relse som Andelshavere tænker over  

Sagen, da der ikke krævedes Af- 

stemning. 

 

 

 

 

 

 

 


